
Ravnkilde Kraftvarme
Generalforsamling 2024 - Referat h,

1. Valg af dirigent.
Morten Lem, foreslSet og godkendt.

Referent; Ardy Graversen.

Dirigent konstaterer at generalforsamlingen er lovligt indkaldt.
Der var 20 deltagere til generalforsamlingen.

z. Beretning for det forlobne regnskabs6r.

Af Formand Ardy Graversen
Det er ikke blevet nemmere !

Betragtet som en helhed kan vi kun vere tilfreds med 6ret.
Vi har et lille overskud.

Udfordringerne hav der veret mange af
Vi har haft udskiftning i bestyrelsen i lObet af 5ret.
Vi har haft skader pi taget pt Skalborgvej 17. Vand.

Vi har som nogen har oplevet haft problemer med at holde en stabil fremlgbs temperatur.
Administrationen af verket bliver ikke lettere, her om senere.

Konkurrence sagen

Vi er med iden sag der ogsl korer i medierne.
I 2019 indgik vi et samarbejde med Effekthandel.

Formilet var at vi skulle tjene mere pi vores ridighed belOb.

10 5r for fik vi l0kr/MWh for at vores motor stod til rf,dighed, nu fik vi 1 kr/Mwh. Eller
mindre.

Samarbejdet rAdede over 10 - t\Yo af kapaciteten.
Det blev underspgt af en advokat om det var lovligt.
- Vi fik en advokat udtalelse der sagde det var fuldt lovligt.
- Nogle tr fbr var en lignende sag endt i frifindelse, det er f6rst kommet frem efterfolgende
Det er et marked med kun en kober - Energinet.

Energinet kobte samme ydelse til en hOjere pris, uden udbud andre steder.
I starten af december 22, sikrede samarbejdet at vi nu fik 3 kr/MWh

I dag:

Vi er med i en gruppe der med falles advokat.

Markedssituationen med kun en k6ber og at Effekthandel kun havde begrenset indflydelse
pi markedet gOr at advokaterne mener at vi har en god sag.

Lige er man ved at finde en "syn og skonsmand" der kan bed6mme om Energinet har tabt pi
samarbejdet.
En del af det problem er at Energinet ikke vil slippe den dokumentation der skal vise at de

har tabt penge.

Sagen er begrenset af at varme forbrugere ikke mi betale bgder,
Konkurrencestyrelsen var heller ikke klar over at mange varme verker er andels foreninger.
Og at Bestyrelserne ikke selv st6r til at tjene penge og at varmeverket ikke mi have et
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overskud.

Vi f6r se hvor sagen gir hen.

Jeg tror det ender med at vi f6r en pitale.

Det er blevet komplekst

Hen over vinteren havde vi store udwing pi vores fremlobstemperatur.
Der varme miske nogen der oplevede meget lidt varme i radiatorene tiltider.
Jens Jorgen ringende da en aften da han ikke havde nogen varme.
Vi beklager naturligvis den manglende varme,

Men der var ahse ikke nogen der kunne l6se problemet for os.

Det endte med at bestyrelsen selv mdtte ffnde en losning.

Det lykkedes at finde fejlen.
Det har betydet at vi bedre kan udnytte de bedste produktiorrs tidspunkter.
Vi syntes at den effekt kan ses produktionsprisen for de sidste mineder.

Varmeverket er idag data drevet.
Derfor er data hdndtering nesten lige si vigtig som at kunne justere p6 en ventil.
Der er et behov for flere i bestyrelsen der kan arbejde med data.

Forbedringer
Der arbejdes hele tiden pd at forbedre verket.

Det sker alt sammen for at sikre en bedre pris.

Vi producere 4.300 MWh og selger 2.800 MWh
Det er mindst 500 MWh for meget. Som koster mindst 250.000,- at producere.

Eller 1.500,- pr. husstand.

Hvis alt blev optimeret kunne vi nok n6jes med at producere 3.500 MWh.
Det ville give en besparelse pr husstand pi 1.900,- pr husstand.

Storstedelen af det kan hentes ved optimering hos forbrugerne.
- Lovgivning har nu sat en stopper for at varket udlEner/lejer vekslere.

4 forbedrings muligheder

- tavere fremlobstemperatur
Vi kan nok ikke komme ret meget lavere end vi er i dag.

- lavere returtemperatu r
Her kan der forbedres, derfor indf6rer vi en motivation tillag.
Som i forste omgang bliver pf, maks 500,- pr hus stand pr 6r.

I fOrste omgang kommer der ikke et fradrag til der der afkgler bedste.

Miske neste ar.

- Lavere ledningstab
Vi er ifard med at undersoge om en udskiftning af ledningerne kan

komme pi tale.
- Flere forbrugere
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Hvis vi kan f5 flere forbrugere p6 vil den anden der er nettab, blive mindre i

forhold til den varme der bliver solgt.

Adm inistrative udfordri nger

Varme omridet er valdig reguleret.
Vi har Redmark til at lave regnskab, men alt hvad der krever domain kendskab har Redmark
ikke. De kan mAske godt foretage selve indberetningen, men der er stadig nogen med
kendskab tilvarket der skal indsamle og behandle de indsamlede data.

Vi er underlagtr de samme reguleringer som de store verken
Men personalet er ikke det samme.

Det sidst vi skal forholde os til er at NlS2:

Kritisk infrastruktur skal sikre, i varste frld betyder det at vi skal have hegn op omkring
varket og lavet en hen rekke sikrings foretag.

Vi har f6et en hjemme side.

Endnu et omr6de der krever digitale evner i bestyrelsen eller om vi kan finde nogen der har
lyst og evner til at vedlige holde en hjemme side.

Vi har f,iet styr pfi arealerne omkring varkerne.
I det kommende 6r hiber vi ogsi at kunne gore noget for biodiversiteten pA omrdderne.
Vi vil i det nye 6r fortsette arbejdet for at sikre en lavere varmepris.

Afkoling er en vigtig del af det.
Vi kommer ikke med noget bud hvor varket er involveret.
Men bestyrelsen skal blive enige om en ekstra afgift pi dem, afk6ler for lidt.
Det vilvare et plus for varket og et plus for alle andre forbrugere.

Beretningen blev godkendt

3. Godkendelse af regnskab.
Regnskabet blev gennemgiet af kasser Finn Jensen.

Regnskabet blev godkendt.

Regnskabet blev omdelt til deltagerne og kan fls ved at henvende sig til
kassereren.

4. Godkendelse af budget.
Fremlagt af Ardy Graversen.
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Budget 2A24-25.

Salg af varme
Fast afgift
Underdekning
Overdakning

Varmesalg I alt

Elsalg, Centrica

Antenne leje

Salg lalt
lndtegter i alt

Produktions omk

Gasksb

El kgb, VP

Prod Gas & El

Deknings Bidrag

El K0b, produktion

Vedlighold I alt
ProduktionsOmk I alt

Brutto Avance

Ejendommens drift i alt

Administration I ah

Ldn&Personabialt

Andrc omk I ah
Kapacitest omk i ah

Resu ltat fgr Afskrivninger

Afskrivninger

Resuhat for finans poster

Renter

Tab pa debitorer

Resuhat

h,

u7 24 - 30/06 25 L/7 23 - 30/06 24

1.742

904

127

2.773

2.400

908

1.850

-726

2.ilz

r..100

18

1.118

3.760

L.296

755

2.061

2.400

5.L7?

2.70A

765

3.465

1.699

150

750

2.961

799

35

2?9

65

110

49

s60

287

279

239

40

0

1.708

180

660

4.305

868

40

239

49

110
rs38

629

289

340

300

40

0

Det fremlagte budget giver uendrede varme priser i forhold til sidste 5r.
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Varme priser:

Variabelafgift
Fast afgift

lnklusiv moms.
837,50 kr / MWh

6.587,50 kr / Ar

Budgettet og varmeprisen godkendt.

5. Forslag fra bestyrelsen.
- lnvestering i solceller /elpatron undersoges.
- Udskiftning af r0r undersoges.

Godkendt.

lnvesteringsundersogelserne fortsettes i 2024 - ZS.

6. lndkomne forslag.
Der er ikke indkommet forslag

7. Valg til bestyrelsen.
Folgende blev valg:

Henrik Degn & Ardy Graversen

8. Valg af bestyrelses suppleanter.
Der blev valgt 2 suppleanter.
L. Harly Schmidt
2. Per Bj6rn

9. Valg af revisor:

Bestyrelsen foresl6r RSM, den nuverende revisor.
RSM blev genvalgt.

10. Eventuelt
Der blev spurgt om bestyrelsesmedlemmer har tavshedsprigt:
Bestyrelsesmedlemmer er ikke pAlagt noget tavshedspligt.
Referater fra moderne vil vere tilgengelige pi den kommende hjemme
side. De har tidligere veret offentliggjort pi Ravnkildeby's hjemme side.
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Morten Lem
lZor)-*- l*r-

Men det forventes at bestyrelsesmedlemmerne udviser en almen
diskretion omkring den interne debat der foreg6r i bestyrelsen, inden der
er truffet beslutninger om enkeltsagerne.

Modet lukket.

Dirigenten takkede for god ro og orden.

Formanden takkede for det fine fremmode

Modet blev afsluttet med kaffe, franskbrod og lagkage,

Torsdag den 26. september

Dirigent:
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